
PROTOKÓŁ Nr 7/07  
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i 

Ochrony Środowiska z Komisją Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  
Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytego w dniu 25 września 2007 r. 
 
Posiedzeniu przewodniczył od 1 do 7 punktu porządku obrad Grzegorz Dyksy 
Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowi-
ska, natomiast od 8 punktu do zakończenia obradom komisji przewodniczyła 
Beata Pastryk Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych. 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, 
Rozwoju Gospodarczego i Komisji Oświaty Zdrowia i Spraw Społecznych. 
W posiedzeniu uczestniczyli: Andrzej Danieluk – burmistrz, Ireneusz Wilk - se-
kretarz gminy, Waldemar Bartniczuk zastępca burmistrza, Krystyna Szymanek 
jako osoba upoważniona przez skarbnika gminy. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 

Porządek obrad komisji: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przedstawienie porządku obrad, 

 
2. Omówienie spraw sesyjnych 

1) Projekt uchwały w sprawie wyboru ławnika, 
2) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia statutu 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Golczewie, 
3) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Progra-

mu Ochrony Środowiska dla Gminy Golczewo na lata 2007-2010” wraz 
z przyjęciem „Planu Gospodarki Odpadami dla Celowego Związku 
Gmin R-XXI z siedzibą w Nowodardzie na lata 2004-2015, 

4) Projekt uchwały w sprawie „Planu Rozwoju Miejscowości Drzewica  
i Kłodzino oraz Planu Rozwoju Miejscowości Upadły”, 

5) Projekt uchwały w sprawie wytycznych do ustalenia stawek czynszu na 
dzierżawę oraz najem nieruchomości komunalnych gruntowych, 

6) Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za świadczenia udzielane 
przez Przedszkole Publiczne w Golczewie, 

7) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy 
Golczewo na 2007 r., 

8) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zmian budżetu  
i zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2007 r. 

9) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy 
Golczewo na 2007 r. , 

10) Informacja z wykonania budżetu Gminy Golczewo za I półrocze 2007 r.  
11) Informacja dotycząca decyzji Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Kamieniu Pom. w sprawie ujęć wody w Kłębach i Kre-
tlewie. 

3. Wolne wnioski i zapytania. 
4. Zakończenie obrad. 
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Ad 1. Sprawy regulaminowe 

Przewodniczy obrad stwierdził, kworum i Komisje są władne do wydawania 
opinii i wniosków do rozpatrywanych tematów posiedzenia. 

Powitał radnych i zaproszonych gości następnie przedstawił porządek ob-
rad, według którego będzie prowadzone posiedzenie oraz poinformował, że z 
przyczyn osobistych obrady będzie prowadził do godz. 1530, zaś dalszej ich część 
będzie przewodniczyć Beata Pastryk Przewodnicząca Komisji Oświaty Zdrowia  
i Spraw Społecznych. 
 
Ad. 2.1). Projekt uchwały w sprawie wyboru ławnika. 

 Andrzej Danieluk burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, 

że na ostatniej sesji Rady został powołany Zespół ds. opiniowania kandydatów 

na ławników do Sądu Rejonowego w Kamieniu Pom. 

Poinformował, że kandydata na ławnika zgłosił jedynie Prezes Sądu Rejonowego 

w Kamieniu Pom., zgłaszając Panią Zofię Ciężyk. 

 Przewodniczący obrad prosił radnego Antoniego Opowicza jako przedsta-

wiciela Zespołu do przedstawienia opinii o zgłoszonym kandydacie. 

 Radny Antoni Opowicz poinformował, zostały złożone wszystkie dokumen-

ty wymagane ustawą o sądach powszechnych i po wnikliwej ich analizie Zespół 

wyraził pozytywną opinię dla zgłoszonego kandydata. 

Odczytał opinię, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Ad. 2.2) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Golcze-
wie 
 Andrzej Danieluk , burmistrz przedstawił projekt uchwały i jako przewod-

niczący Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznych Zakładzie Opieki 

Zdrowotnej w Golczewie poinformował, że w dniu 4 września br. odbyło się spo-

tkanie Rady Społecznej, na którym przyjęto uchwałę w sprawie zmian w statucie 

SP ZOZ polegające na dodaniu do niego funkcjonującego gabinetu położnej śro-

dowiskowo-rodzinnej i poradni chirurgicznej, które zostały wcześniej w statucie 

nie ujęte. Poinformował, że ujęcie ww. poradni i gabinetu wymagane jest do uzy-

skania środków finansowych z Narodowego Funduszu Zdrowia. 

 Radny Mieczysław Perużyński przewodniczący Rady zapytał, jaki jest po-

wód, że rozszerza się Statut ? 
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 Burmistrz odpowiedział, że po- radnia chirurgiczna i gabinet położnej 

środowiskowo-rodzinnej funkcjonują, lecz pominięto ich ujęcie w statucie dodał, 

że  

zgodnie z ustawą o zakładach opieki zdrowotnej statut publicznego zakładu 

opieki zdrowotnej uchwala rada społeczna zakładu i przedkłada go do zatwier-

dzenia organowi, który utworzył zakład. 

 
Radni Rady Miejskiej nie wnieśli uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Ad. 2.3) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
„Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Golczewo na lata 2007-2010” 
wraz z przyjęciem „Planu Gospodarki Odpadami dla Celowego Związku 
Gmin R_XXI z siedzibą w Nowogardzie na lata 2007-2015”. 

Grzegorz Dyksy przewodniczący obrad poinformował, że ww. Program zo-

stał wypracowany podczas posiedzenia Komisji Finansów, Rozwoju Gospo-

darczego i Ochrony Środowiska, naniesiono zmiany i poprawiono błędne infor-

macje, które przedstawi Paweł Jamroziak inspektor Urzędu Miejskiego. 

Paweł Jamroziak poinformował, że aktualizacja Programu podlega opinio-

waniu przez Zarządu Powiatu i dodał, że Gmina otrzymała opinię pozytywną. 

Radny Mieczysław Perużyński prosił o przedstawienie zaproponowanych 

zmian do Programu Ochrony Środowiska. 

Paweł Jamroziak poinformował, że naniesiono zmiany w następujących 

punktach: 

1. „Ogólna charakterystyka gminy” - uaktualniono liczbę ludności, która wynosi 

6.184. 

2. „Infrastruktura społeczna” – dokonano zmian w tabeli wynikające w ww. licz-

by w zależności do kobiet (3.127) i mężczyzn (3.057). 

3. „Infrastruktura gospodarcza” – dokonano zmiany ilości zarejestrowanych 

podmiotów gospodarczych (439), wykreślono następujące podmioty gospodar-

cze: Eko-Farb, Tytan-biel, dopisano natomiast większe zakłady: IKO. RSP Kre-

tlewo, Lasy Państwowe, Zakład Instalacji Elektro-Energetycznych E. Brzostek. 

4. Użytki rolne” – zmieniono powierzchnię użytkowania (5.046 ha). 

5. „Tabela 3.1.9.1. Wykaz terenów zdegradowanych” pozostawiono tylko jeden 

teren dot. Fabryki Resorów. 
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6. „Środowisko kulturowe i ochrona zagrożeń” – wykreślono zabytkową 

chałupę nr 36 w miejscowości Kretlewo, które spaliła się. 

7. „Zaopatrzenia w wodę” – dopisano również „wymianę sieci wodociągowej na 

odcinku Kozielice”. 

8. Odprowadzanie ścieków” – zmieniono zapis „wynika to z faktu, że skanalizo-

wana jest tylko część gminy: Golczewo i Wysoka Kam.”. 

9. „Podmioty obsługujące Gminę w zakresie gospodarki odpadami” zaktualizo-

wano o nowe podmioty, które świadczą usługi na naszym terenie. 

10.  „Telekomunikacja” – dokonano aktualizacji telefonii komórkowej poprzez 

dopisanie istniejących baz. 

11. „Układ drogowy” wykreślono zapis dotyczący wykonania nawierzchni „przy 

„ul. Kamieńskiej” dodano „oraz nawierzchni i zatok autobusowych w miejsco-

wości Samlino”. 

12. „Ścieżki rowerowe” – wcześniej wnioskowano o wykreślenie tego punktu, lecz 

ścieżki rowerowe już powstały, więc zapis pozostaje. 

13. Wpisano aktualną stronę internetową Gminy. 

14. „Miejsca poboru wód podziemnych jako źródła przeobrażeń” – zmieniono  

brzmienie jego treści „których stan techniczny wymaga remontów i moderni-

zacji”. 

15. „Zagrożenie jakości gleb” – zmieniono na zapis „wszyscy mieszkańcy Gminy 

objęci są zorganizowanym wywozem” i dopisano „nie wszyscy jednak wywiązu-

ją się z tego obowiązku”. 

16. „Zagrożenie jakości powietrza” w punkcie dot. wymiany sieci wodociągowej 

dopisano miejscowości „Dargoszewo-Kozielice”. 

17. „Zagrożenia związane z promieniowaniem elektromagnetycznym” – uzupełnio-

no o istniejące stacje bazowe. 

18. „Edukacja ekologiczna” – w zdaniu „większość uczniów i przedszkolaków jest 

członkami LOP oraz Ligi morskiej” wykreślono „Ligi morskiej”. 

19. „Analiza SWOT” – zmieniono na zapis „wygórowane wymogi Unii Europej-

skiej”. 

20. „Kierunki działań w dziedzinie ochrony środowiska” – dotyczący zagospodaro-

wania akwenów wodnych i terenów zielonych wykreślono słowo „wodnych”. 

21. „Wieloletni plan rozwoju urządzeń wodociągowych” - dot. przebudowy sieci 

wodociągowej dokonano zapisu „Dargoszewo-Kozielice”, 
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22. Możliwości wykorzystania – energia wiatrów” wprowadzono zapis „Gmina 

Golczewo jest Gminą miejsko-wiejską”. 

23. „Telekomunikacja” – wykreślono zapis od słowa „na okres perspektywiczny 

plany powinny uwzględniać przestrzenne możliwości realizacji.....” do  słów 

„kierunki i zasady rozwoju telekomunikacji”. 

24. W punkcie 4.6.1 wykreślono zapis „modernizacja drogi krajowej Nr 3” dodano 

„modernizacji dróg wojewódzkich nr 108 i nr 106” oraz „w ciągu drogi woje-

wódzkiej nr 106 i 108 zakłada się korektę drogi nr 108 i 106 w rejonie Baczy-

sław-Kretlewo-Gadom”. 

25. „Szlaki konne” zmieniono słowa „planuje się” na słowa „przewiduje się”. 

 

Radny Antoni Opowicz zwrócił uwagę, że na zapis w punkcie dot. Moderni-

zacji drogi nr 106, który winien obejmować odcinek Golczewo – Rzewnowo, po-

nieważ odcinek drogi od Rzewnowa do Kamienia Pom został zmodernizowany. 

Radna Gabriela Iwaszko prosiła o zmianę daty rozbioru kościoła, który był 

również rozbierany w roku 1955 r. i 1956 r. 

Radny Tomasz Wawrzyński, zapytał z jakiego powodu zmieniła się po-

wierzchnia użytków rolnych. 

Paweł Jamroziak, inspektor poinformował, że powierzchnia gminy jest sta-

ła i nie zmieniła się, zmienił się natomiast sposób jej użytkowania przez poszcze-

gólne podmioty oraz przeznaczenie terenów. 

Radni nie wnieśli więcej uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Inspektor Jamroziak poinformował ponadto, że wniesione wyżej propozycje zo-

staną wprowadzone do Programu, który zostanie poddany pod głosowanie pod-

czas obrad najbliższej sesji. 

 

Ad. 2.4) Projekt uchwały w sprawie „Planu Rozwoju Miejscowości Drzewica 
i Kłodzino”, oraz „Planu Rozwoju Miejscowości Upadły”. 
 Burmistrz przedstawił Zbigniewa Urbańskiego, nowego pracownika Urzędu 

Miejskiego w Golczewie, który będzie zajmował się pozyskiwaniem funduszy. 

 Zbigniew Urbański, podinspektor  poinformował, że w związku z tym, że 

pozostały środki finansowe w ramach Sektorowego Programu Operacyjnego na 

lata 2004-2006 w dziedzinie „Odnowa wsi oraz zachowanie i ochrona dziedzictwa 
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kulturowego”, Gmina Golczewo posta- nowiła z nich skorzystać przygotowując 

stosowne dokumenty. 

Termin składania wniosków Urząd Marszałkowski wyznaczył do dnia 4 paź-

dziernika. W związku z tym, że jest to zbyt krótki czas zdecydowano, że złożone 

zostaną Plany Rozwoju Miejscowości Drzewca i Kłodzino oraz Upadły. 

Poinformował ponadto, że wniosek dla jednej miejscowości winien mieścić się w 

granicach 30.000 zł i nie może być wnioskiem typowo inwestycyjnym, winien być 

rozliczony do końca czerwca przyszłego roku. 

W Programie Rozwoju Miejscowości Upadły wnioskowana kwota nie uległa zmia-

nie i wynosi 38.500 zł 

Ww. Plany zostały przygotowane bardzo szybko, w związku z tym wkradło się 

wiele błędów redakcyjnych, które zostały już poprawione. 

Plan Rozwoju Miejscowości Drzewca i Kłodzino został przygotowany podobnie i 

skupia się głównie na wykonaniu boiska, doposażeniu i wyremontowaniu lokalu 

w Kłodzinie, który został przystosowany już wcześniej jako miejsce spotkań dla 

mieszkańców sołectwa Drzewca. 

Wykonano kosztorys i na podstawie szczegółowych wyliczeń kwota adaptacji 

pomieszczenia wynosi 28.529 zł, natomiast prace ziemne wykonania boiska wy-

noszą kwotę 2.800 zł. 

 Radny Mieczysław Perużyński, przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że w 

Planach często pojawia się błędny zapis „Gmina Osina”, oraz uważa, że zapis 

„zubożenie społeczeństwa” mija się z prawdą. 

 Zbigniew Urbański, podinspektor odpowiedział, że jest to pomyłka, ponie-

waż mieszka w gminie Osina.  

Wyjaśnił również, iż społeczeństwo na wsi jest w gorszej sytuacji i ma mniejszy 

dostęp do dóbr kultury. Uważa, że tereny wiejskie należy doinwestować i nadać 

im nowy charakter. 

Ponadto poinformował, że omawiane Plany zostały przedstawione na zebraniach 

ww. sołectwach. 

 Radny Piotr Gajda zaproponował, aby ww. zapis zastąpić „zubożeniem kul-

turowym”. 

 Radny Grzegorz Dyksy zwrócił uwagę na zapis „mieszkańcy nie korzystają 

z gazu bezprzewodowego”. 
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 Zbigniew Urbański, przyznał, że jest to słuszna uwaga i błąd zostanie 

poprawiony. 

 Radna Barbara Madej zapytała, czy będą również przyjmowane wnioski z 

innych sołectw. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz poinformował, że uzgodniono z sołtysami, 

które sołectwo wcześniej opracuje Plan, tego sołectwa zostanie przyjęty na naj-

bliższej sesji. Plany zostały przygotowane przez sołectwa Drzewca, Wysoka Kam., 

Upadły i Kretlewo. W związku z tym, iż sołectwo Wysoka Kam. jest największym 

sołectwem, potrzeby są znacznie większe i dodał, że zgodnie z wymaganiami 

określonymi przez Urząd Marszałkowski wniosek dla jednej miejscowości nie 

może przekraczać kwoty 30.000 zł. 

 Zbigniew Urbański poinformował, że wnioski będzie można składać w 

przyszłym roku na okres finansowania 2007-2013, do chwili ogłoszenia naboru 

jest czas na ich przygotowanie dla pozostałych sołectw. 

 Radna Danuta Bednarz zapytała, czy przygotowane wcześniej Plany będą 

obowiązywały podczas kolejnego naboru. 

 Burmistrz poinformował, że założenia będą realizowane, lecz potrzeby dla 

sołectwa Wysoka Kam. są większe. 

W budżecie Gminy zarezerwowane są środki finansowe dla każdego sołectwa  

i przyjmowane będą sukcesywnie. 

Radni ustalili, że zapis „zubożenie społeczeństwa” należy wykreślić z punktu 

„Słabe strony”, lecz pozostawić w punkcie „Zagrożenia”. 

 Radny Grzegorz Dyksy powiedział, że występuje pilne zapotrzebowanie 

społeczeństwa na budowę świetlic i zwracając się do Burmistrza podziękował za 

sukcesywnie wdrażanie Planów w życie już od tego roku. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

 

Ad. 2.5. Projekt uchwały w sprawie wytycznych do ustalenia stawek 
czynszu za dzierżawę oraz najem nieruchomości komunalnych grunto-
wych. 
 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały  

i poinformował, że niniejsza uchwała ma na celu uregulowanie stanu prawnego 

nieruchomości komunalnych, które nie są użytkowane rolniczo. Stawki czynszu 
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za dzierżawę oraz najem nieruchomości są zbliżone do stawek obowiązujących 

w sąsiednich gminach. 

 Radny Mieczysław Perużyński zapytał, ile jest takich nieruchomości na 

terenie gminy. 

 Burmistrz odpowiedział, że w chwili obecnej trwa porządkowanie stanu 

prawnego nieruchomości. 

 Radna Wiesława Trepkowska zapytała, czy większość nieruchomości była 

użytkowana nieodpłatnie. 

 Burmistrz odpowiedział, że tak. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

 

Ad. 2.6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za świadczenia 
udzielane przez Przedszkole Publiczne w Golczewie 
 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, 

że dotychczas obowiązuje miesięczna opłata w wysokości 65.00 zł. W obecnym 

roku szkolnym zwiększono ilość dzieci w przedszkolu, zmalały koszty jednostko-

we, zaś wzrosły koszty eksploatacji. W związku z tym zamierza podnieść mie-

sięczną opłatę za przedszkole za pierwsze dziecko w rodzinie w wysokości 80 zł, 

za drugie i kolejne dziecko w rodzinie 70 zł. 

Temat ten był przedmiotem zebrania rodziców dzieci uczęszczających do Przed-

szkola Publicznego w Golczewie. Wysokość stawek rodzice przyjęli do wiadomo-

ści nie wnosząc sprzeciwu. 

Burmistrz ponadto poinformował, że przedszkole w Golczewie nie jest przysto-

sowane do przyjęcia większej ilości dzieci i niestety część dzieci nie będzie mogła 

korzystać ze spania, jest to związane ze zróżnicowaniem opłat za przedszkole. 

W powyższej sprawie trwają negocjacje z rodzicami dzieci uczęszczających do 

przedszkola, do końca września sprawa powinna być wyjaśniona. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

 

Ad. 2.7) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie 
Gminy Golczewo na 2007 r. 
 Krystyna Szymanek osoba upoważniona przez skarbnika gminy przedsta-

wiła projekt uchwały i poinformowała, że zmniejszone zostały wydatki budżetu 

Gminy o kwotę 92.100 zł, z tego: w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa o 
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10.000 zł - z uwagi na zmianę ustawy o finansach publicznych oraz niektórych 

innych ustaw dochody z tytułu najmu i dzierżaw realizowane są przez zakład 

budżetowy, z tych środków wykonywane są remonty a środki z tego działu prze-

niesiono do działu 630 Turystyka, w dziale 801 Oświata i wychowanie o 52.100 

zł -środki były zaplanowane na remont dachu na sali gimnastycznej w Golcze-

wie, z sali tej korzystają kluby sportowe i mieszkańcy gminy (środki zostały 

przeniesione do działu 926 Kultura fizyczna i sport), w dziale 852 Pomoc spo-

łeczna o 30.000 zł – środki te nie zostaną wykorzystane, w związku z tym prze-

znacza się je na remont budynku przedszkola, drogi gminne, zakup i instalację 

dodatkowych komputerów w Urzędzie Miejskim w Golczewie. 

Poinformowała, że po zmianach dochody budżetu Gminy wynoszą 

12.811.381,95 zł, natomiast wydatki wynoszą 12.812.381,95 zł. 

 Burmistrz dodał, że przeniesienie środków z wymienionych działów spo-

wodowane jest oszczędnościami i zapewne wynika z prowadzonych przez Gminę 

prac społeczno użytecznych. 

 Radny Mieczysław Perużyński zapytał, dlaczego środki finansowe przenie-

siono właśnie do wymienionych działów ? 

 Burmistrz poinformował, że przesunięcia są konieczne, ponieważ wystąpiły 

pilne potrzeby m. in. remont pękniętej ściany w przedszkolu, remont dwóch dróg 

gminnych. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący obrad o godz. 1515 ogłosił 10 min. przerwy oraz poinformował, że 

z przyczyn osobistych nie będzie uczestniczył w dalszej części obrad.  

Od pkt. 8 do zakończenia obrad posiedzeniu będzie przewodniczyła radna Beata 

Pastryk przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych. 

 

Na tym zakończono pierwszą część posiedzenia. 

    Przewodniczył: 

 

       Przewodniczący Komisji  
Finansów, Rozwoju Gospodarczego i  

Ochrony Środowiska 
 
           Grzegorz Dyksy 
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Po przerwie radna Beata Pastryk przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia i 

Spraw Społecznych wznowiła posiedzenie  

 

Ad. 2.8. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zmian budżetu i 
zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2007 r. 

Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała Krystyna Szymanek, osoba 

upoważniona przez skarbnika gminy i poinformowała, że projekt tej uchwały ma 

charakter porządkowy, ponieważ Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie stwierdziło, że w uchwale Nr VII/61/07 z dnia 27 czerwca 2007 r. 

nieprawidłowo kwalifikowano przychody z tytułu emisji obligacji, które winny 

być ujęte w § 931 Przychody ze sprzedaży papierów wartościowych. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

 

Ad. 2.9) Informacja z wykonania budżetu Gminy Golczewo za I półrocze 
2007 r. 
 Andrzej Danieluk, burmistrz poinformował, że Informacja z wykonania 

budżetu była szczegółowo omówiona w dniu dzisiejszym o godz. 1200 na posie-

dzeniu Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska. 

Ponadto poinformował, że Gmina otrzymała pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z wykonania budżetu za I półrocze. Na koniec 

okresu sprawozdawczego uzyskano nadwyżkę budżetową w wysokości 770 tys. 

zł, z czego kwotę 330 tys. zł stanowią obligacje skarbowe. Gmina obecnie posia-

da płynność finansową i wszystkie zobowiązania są zapłacone. 

Zachwiana jest równowaga w dziale Sport i w remontach dróg. Nie ma do końca 

rozeznanej sytuacji w zakresie inwestycji, ponieważ potrzeby Gminy są bardzo 

duże i w sumie nie wie na co skierować środki finansowe z obligacji. Mamy pla-

ny, które ulegają z dnia na dzień zmianie ze względu na ceny materiałów budow-

lanych i ceny za usługi m. in. za wykonanie projektów inwestycyjnych. Na naj-

bliższym posiedzeniu komisji przedstawi strategię rozwoju na najbliższe lata i 

najbliższy rok, które będą wchodziły do budżetu na przyszły rok. 

 Radny Tomasz Bartniczuk prosił o wyjaśnienie zagadnienia związanego z 

zachwianiem się równowagi w sporcie. 
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 Burmistrz poinformował, że na terenie gminy funkcjonują 2 kluby ko-

larskie, które odnoszą sukcesy sportowe, natomiast zastanawia się, czy Gminę 

stać na utrzymanie funkcjonujących 3 klubów piłkarskich.  

Jest za rozwojem piłki nożnej, lecz należy jednak zmierzać w kierunku rozwoju 

szkółek piłkarskich dla młodzieży. 

Ponadto poinformował, że stadion sportowy w Golczewie nie spełnia wymogów 

określonych przez Polski Związek Piłki Nożnej, m. in. brak czipów. 

 c. d. zapytania radnego Tomasza Bartniczuka, czy jest sens utrzymywać  

3 kluby piłkarskie ? 

 Ireneusz Wilk, sekretarz gminy stwierdził, że kluby sportowe są stowarzy-

szeniami więc mogą występować o środki finansowe z zewnątrz uważa jednak, że 

połączenie tych klubów w jeden klub nie przyniesie oczekiwanych sukcesów 

sportowych. 

 Radny Mieczysław Perużyński, przewodniczący Rady Miejskiej poprosił 

burmistrza o dokładne sprecyzowanie wcześniejszej wypowiedzi w sprawie prze-

znaczenia środków finansowych uzyskanych przez Gminę w ramach emisji obli-

gacji skarbowych, ponieważ obligacje były zaciągane na określone cele i zamie-

rzenia, które były wcześniej konsultowane z radnymi. 

 Burmistrz powiedział, że w ramach tych dziedzin, na które braliśmy obli-

gacje mamy przygotowane koncepcje i projekty. 

Poinformował, że potrzeb jest bardzo dużo i nie wiadomo co należy wykonać w 

pierwszej kolejności, np. remont pękniętej ściany w przedszkolu wyniósł 9 tys. 

zł, 20 tys. zł za burzówkę 15 tys., kanalizacja, 20-30 tys. zł należy przeznaczyć 

na generalny remont przedszkola. 

Radni nie wnieśli więcej uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 2.10) Informacja dotycząca decyzji Państwowego Powiatowego Inspek-
tora sanitarnego w Kamieniu Pom. w sprawie ujęć wody w Kłębach i Kre-
tlwie. 
 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza poinformował, że po otrzyma-

niu w piątek 14 września br. ok. godz. 13 00 informacji od Powiatowego Inspekto-

ra Sanitarnego w Kamieniu Pom. o zakazie spożywania wody z ujęć wody w Kre-

tlewie i w Kłębach ze względu na stwierdzenie w niej bakterii z grupy Colii. 
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Burmistrz powołał sztab antykryzyso- wy i przystąpiono o do podejmowania 

określonych działań: 

Zabezpieczono zastępcze ujęcie wody i poproszono o pomoc Przedsiębiorstwo 

Usług Wodnych i Sanitarnych w Nowogardzie dysponujące niezależnym i samo-

dzielnym laboratorium z certyfikatem. 

Powiadomiono sołtysów wsi, większe zakłady produkcyjne, producentów drobiu, 

większe gospodarstwa rolne, lekarza i policję. 

Podjęto czynności związane usunięciem ww. skażenia wykonując kilkakrotne 

przechorowanie wody. 

Ww. sprawie dokonano również plakatowania informacji dla mieszkańców wsi,  

w których ujęcia zostały skażone. Uruchomiono również telefon zaufania, dzięki 

temu mieszkańcy mogli zgłaszać swoje ewentualne uwagi. 

W sobotę 15 września br. przekazano również informację za pomocą głośników 

radiowozu Policji. 

W poniedziałek 17 września br. odbyło się również spotkanie informacyjne dla 

sołtysów wsi. 

Poinformował ponadto, że dokładną informację z przebiegu działań przedstawi 

na najbliższej sesji Rady Miejskiej. 

Andrzej Danieluk burmistrz poinformował, że usuwanie skażenia wody 

jest procesem długotrwałym. Wodę należy wielokrotnie chlorować i spuszczać w 

końcowych hydrantach. Woda będzie również badana. 

 Radny Piotr Gajda zapytał, w jaki sposób wykryto skażenie wody. 

Burmistrz powiedział, że są poprzez rutynowe badania. Zgodnie z kolejną infor-

macją Inspektora Sanitarnego woda po przegotowaniu nadaje się do spożycia. 

 Radna Danuta Bednarz zwróciła uwagę, że było zbyt małe doinformowanie 

mieszkańców. 

Mieszkańcy Wysokiej Kam. mieli pretensje, ponieważ na terenie ich wsi wywie-

szono jedynie 4 szt. ogłoszenia. 

 Radna Beata Pastryk stwierdziła, że woda dostarczana w beczkowozach 

była brudna i nie nadawała się do niczego. Zapytała, jak długo będzie trwał taki 

stan. 

 Burmistrz poinformował, że wywieszono ogłoszenia, powiadomiono, sołty-

sów, odpowiednie służby oraz właścicieli większych gospodarstw, niemożliwe 

jednakże było powiadomienie każdej rodziny. 
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 Radny Mieczysław Perużyński był zaskoczony, że sąsiedzi nie przeka-

zywali dla siebie takiej informacji. 

 Radny Piotr Gajda powiedział, że na radnych również spoczywał obowiązek 

doinformowania mieszkańców. 

 Radny Mieczysław Perużyński powiedział, że nie potrzebnie poprzez anon-

sy prasowe podniesiono poziom dyskusji do niewyobrażalnych wielkości. 

Wodę na zawartość w niej bakterii Colii badano wcześniej w tem. 220C, lecz 

obecnie badania podwyższono do tem. 360C, zwiększenie temperatury o kilka 

stopni zwielokratnia reakcję chemiczną.  

Poinformował, że zawnioskował o przygotowanie i przedstawienie przez burmi-

strza informacji na sesji, aby uciąć spekulacje prasowe i uspokoić mieszkańców. 

 Burmistrz poinformował, że nie ma przewidzianej instrukcji co do zacho-

wania w takiej sytuacji uważa, że działania Gminy prawidłowe lecz przyznaje, że 

być może niedoskonałe i można było to zapewne zrobić lepiej. Zadaniem sztabu 

było poinformowanie jak największej liczby mieszkańców i zrobiono to co należa-

ło. Powiedział, że należy jednak wprowadzić pewne standardy. 

 Ireneusz Wilk, sekretarz gminy poinformował, że lekarze tut. SP ZOZ nie 

zaobserwowali objawów zachorowań związanych ze skażeniem wody. Uważa, że 

roztropność tych ludzi spowodowała, że nie korzystali ze skażonej wody. 

 Zastępca burmistrza poinformował, że poziom skażenia wg Sanepidu mie-

ścił się na poziomie 13 -14 jednostek i nie był to wysoki poziom. 

Chlorowanie wody mogło być przyczyną uczuleń u osób wrażliwych. 

Zgodnie z decyzją Sanepidu woda po przegotowaniu nadaje się do spożycia, na-

tomiast dla zwierząt jest nie szkodliwa. 

 Radny Tomasz Wawrzyński zwrócił uwagę odnośnie telefonu zaufania, po-

nieważ w sobotę kilkakrotnie dzwonił, lecz nikt się nie zgłaszał. 

 Burmistrz poinformował, że dyżur był pełniony na oczyszczalni, na ogło-

szeniach wskazano numer telefonu. W sobotę 15 września burmistrz wraz z se-

kretarzem gminy byli również obecni w godzinach dopołudniowych w Urzędzie. 

 

Ad. 3 Wolne wnioski i zapytania. 

 Radny Mieczysław Perużyński poinformował, że na wysypisko w Baczysła-

wiu są wywożone w dalszym ciągu śmieci, w ostatnim czasie było skorzystało z 

niego jakieś przedsiębiorstwo, ponieważ trafiają tam śmieci hurtowo. 
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 Burmistrz poinformował, że zna problem i od miesiąca października 

zostanie uruchomiona akcja likwidacji nielegalnych wysypisk śmieci, na którą 

Gmina uzyskała dotację. 

 Radna Wiesława Trepkowska zgłosiła wniosek o remont dachu budynku 

położonego przy ul. Niepodległości 11, ponieważ Pani Zduńska skarży się, że wo-

da deszczowa zalewa ich mieszkanie. 

 Burmistrz poinformował, że sprawdzi jaki jest faktycznie stan budynku. W 

przyszłym roku zamierza przystąpić do przygotowania mieszkań socjalnych dla 

osób znajdujących się w najtrudniejszej sytuacji mieszkaniowej. 

 Radna Gabriela Iwaszko prosiła o wybudowanie wiaty dla dzieci oczekują-

cych na autobus. 

 Burmistrz ma na uwadze pilną potrzebę montażu wiat również w Ronicy, 

Dargoszewie, Niemicy i na kolonii Kłęby, które zostaną zakupione w miarę po-

siadanych środków finansowych. 

Radny Tomasz Bartniczuk zwrócił się z wnioskiem o ustalenie osoby od-

powiedzialnej za stadion w Golczewie, ponieważ panuje tam duży nieład. 

Burmistrz poinformował, że jeżeli Zakład Usług Publicznych nie potrafi się 

zająć stadionem w należyty sposób, należy rozważyć przekazanie jego w dzierża-

wę. 

Ireneusz Wilk, sekretarz powiedział, że stadionem mogą zająć się także 

kluby sportowe, które są stowarzyszeniem i dzięki temu moża pozyskiwać z ze-

wnątrz środki finansowe dodał, że nawet w ramach programu przeciwalkoholo-

wego. 

Burmistrz stwierdził, że klubu sportowe nie osiągają dobrych wyników, 

natomiast piłkarze najczęściej zachowują postawę roszczeniową. 

Radny Tomasz Bartniczuk zwrócił się z wnioskiem o zwiększenie częstotli-

wości opróżniania pojemników na plastik. 

Burmistrz poinformował, że do firmy Remondis monitował ten stan rzeczy, 

lecz niestety opóźnienia związane z ich wywozem wystąpiły ze względu na czas 

urlopowy pracowników ww. firmy. 

 Radny Tomasz Bartniczuk zapytał, na jakie cele mogą być przezna-

czone środki finansowe z funduszu przeciwalkoholowego. 
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 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza poinformował, że 40 tys. zł 

zostało przeznaczone zgodnie z zawartą umową na prowadzenie świetlicy TPD, 

40 tyś na leczenie, 6 tys. zł na porady konsultacyjne. 

W Programie Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałaniu Nar-

komanii ujęte są działania poprzez sport. W związku z tym należy się zastano-

wić, nad dalszym funkcjonowaniem świetlicy TPD, która działa tylko do godz.  

16 00. 

 Radna Irena Romańczuk zapytała, czy została geodezyjnie wyznaczona 

droga przy posesji Pani Kwiatkowskiej w Kłębach. 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza poinformował, że sprawę wyja-

śni po wykonaniu pomiarów geodezyjnych. 

 
Ad 4 Zakończenie obrad 
 

 Wobec wyczerpania porządku obrad przewodnicząca obrad dokonała za-

mknięcia wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

w Golczewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:           Przewodniczyła: 

Inspektor      Przewodnicząca Komisji  
Oświaty, Zdrowa i Spraw Społecznych 

 
Danuta Krupa            Beata Pastryk 
 
 
 
 


